
شرایط تیم پرسپولیس را در اولین 
تمرین چگونه دیدید؟

فضای تیم بسیار دوستانه و صمیمی بود 
و بازیکنان با انگیزه کافی و بالا در تمرین 
تیم حاضر شده بودند و زیر نظر کادر 
فنی تمرین شاداب و پرنشاطی 
را برگزار کردند. من و چند 
پیشکسوت دیگر پرسپولیس 
هم برای روحیه دادن و 
روحیه گرفتن از بازیکنان و 
اتمسفر تیم محبوب مان در 
تمرین حاضر شدیم و برای 
کادر و بازیکنان در فصلی 
که پیش رو دارند آرزوی 

موفقیت کردیم.
کمبود تیم را در چه پستی 

دیدید؟
بضاعــت تیــم بــه لحــاظ کلــی 
خیلــی خــوب اســت امــا در خــط 
حملــه نیاز بــه جــذب دو مهاجم 
جدیــد و ششــدانگ دارد کــه 
تیــم از هــر لحاظ تبدیــل به تیم 
کاملی در همه پســت ها شــود.

با مدیرعامل تیم هم صحبت 
خاصی داشتید؟

بلــه من با مدیرعامل تیم حرف 
زدم و بــه ایشــان در رابطــه بــا 
جــذب مهاجم خارجی گفتم که 
ایشــان هم به مــن گفتند پیگیر 
جــذب مهاجم خارجی هســتند و 
در این زمینه همه تلاش شــان را 

انجــام خواهند داد.
بضاعت پرسپولیس را برای قهرمانی 

در لیگ کافی ارزیابی کردید؟
بلــه مــن بضاعــت تیــم را بــرای 
قهرمانــی در لیــگ برتــر خــوب 
می دانــم اما برای آســیا معتقدم 
کــه پرســپولیس بــرای حضــور 
در آســیا نیــاز بــه جــذب مهاجــم 

خارجــی دارد.
رحمان رضایی در مصاحبه با ایران 

ورزشی خودش را بهترین مدافع 
فوتبال ایران عنوان کرد، شما به 

عنوان یکی از باسابقه ترین مدافعان 
فوتبال مان، بهترین مدافع تاریخ 

ایران را چه کسی می دانید؟

نظــر همــه افــراد در فوتبال قابــل احترام 
اســت و بالاخــره در هــر نســلی از فوتبال 
چنــد مدافــع بهتــر و شــاخص تر وجــود 
داشــته اند، ضمــن اینکــه بایــد توجــه 
داشــته باشــیم ســبک های مختلفی هم 
در فوتبال وجود داشــته اســت. از ســوی 
دیگــر نظــر شــخص مــن ایــن اســت کــه 
دفــاع کــردن در گذشــته ســخت تر بــود 
چــون دفــاع فقــط مربــوط بــه خــط دفاع 
می شــد امــا الان می بینیــم کــه کل تیــم 
در زمــان دفــاع شــرکت می کننــد و فقــط 
عناصــر دفاعــی بازیکنــان دفــاع کننــده 
نیســتند. بــا همــه این تفاســیر و با وجود 
احترامــی کــه برای همــه مدافعــان قائل 
هســتم بایــد بگویــم کــه مــن قلیچ خانی 
را بهتریــن مدافــع فوتبال ایران می دانم، 
بازیکنــی کــه تــوپ را کنتــرل کــرده و بــه 
قولــی می خواباند و بازیســازی را از نقطه 
آخر خط دفاع آغاز می کرد، البته ایشــان 
بعــداً بــه خــط هافبــک انتقال پیــدا کرد.

در رابطه با سیدجلال چه نظری 
دارید و به نظرتان او کاریزمای لازم 

را برای مربیگری دارد؟
ننــد  ما نــی  یکنا ز با م  معتقــد مــن 
ســیدجلال بایــد در بدنــه فوتبال حفظ 
شــوند و قطعــاً بایــد بــا ســپری کــردن 
سلســله مراتــب بــه مربیــان خوبــی 
در لیــگ مــا تبدیــل شــوند. ایــن در 
حالــی اســت کــه مــا می دانیــم بعضــی 
از مربیان مــان روی رانــت بــه ایــن کار 
آمــده و بــه کار گماشــته می شــوند. 
صرف نظــر از ایــن موضوع بازیکن ملی 
بعــد از خداحافظــی از فوتبــال بایــد در 
بدنــه فوتبــال بــه کار گرفتــه شــود، این 
در حالــی اســت که خیلــی از مربیان که 
در رأس آنهــا مربیــان پرسپولیســی هم 
هســتند، بــه دلیل چرخه غلــط فوتبال 

مــا از مربیگــری بــه دور هســتند.
عملکرد دستیاران خارجی یحیی را 

چگونه دیدید؟
باید در درازمدت کار دســتیاران خارجی 
یحیــی را دیــد و در رابطــه با آنها صحبت 
کــرد امــا یحیــی گفتــه بــه یــک مربــی 
نیــاز دارد و چنیــن شــخصی در بیــن 
پیشکســوتان پرســپولیس وجــود دارد 
اما متأســفانه در فوتبــال ما این مربیان 
کــه بیشترشــان از جنــس پرســپولیس 
بودنــد را بــا همــه توانایــی کــه داشــتند، 

کنــار زدنــد.

بـا وارد شـدن شـرکت فرهنگـی ورزشـی 
پرسـپولیس بـه بـورس حـالا تمـام مـوارد 
جزئـی ایـن باشـگاه بـه صـورت شـفاف در 
سـایت کـدال قـرار می گیـرد. سـایتی کـه 
وظیفـه دارد تمـام مـوارد مالـی و غیرمالـی 
شـرکت های بورسـی را بـه اعضـای مجمـع 
نمایـش دهـد. بـا بررسـی مـوارد مربـوط بـه 
حسابرسـی بازرسـان مربوط به سـال مالی 
کـه پایـان آن 31 خـرداد 1400 ذکـر شـده 
بسـیاری مـوارد وجـود دارد کـه شـفافیت 
مالـی در آن دیـده نمی شـود. ایـن در حالـی 
اسـت کـه لازمـه ورود بـه بـورس شـفافیت 
مالـی اسـت. از طرفـی برخـی مـوارد وجـود 

دارد کـه همـه می دانیـم منجـر بـه تحمیـل 
هزینـه علیـه شـرکت )باشـگاه( شـده امـا 
باشـگاه در خصـوص ایـن مـوارد توجیهات 
لازم را به سازمان بورس ارائه نداده است.
از جملـه ایـن مـوارد برکنـاری کالـدرون، 
خواگیـن و والنسـیا و تأخیـر در پرداخـت 
مطالبات آنان و همچنین برخی از بازیکنان  
مثل اوسـاگونا، بودیمیر و نیلسـون ، انجام 
طرح دعوی علیه استوکس در فیفا  باتوجه 
بـه عـدم پایبنـدی ایشـان بـه مفـاد قـرارداد 
منعقده،افزایـش مـدت و مبلـغ قـرارداد 
رادوشـوویچ ، عـدم درج حـق ترانسـفر در 
مفـاد قـرارداد منعقـده بـا بازیکنانـی مثـل 

کنعانـی زادگان و محرمـی، عدم انجام طرح 
دعـوی علیـه خلیـل زاده درخصـوص سـهم 
باشگاه بابت حق ترانسفر به مبلغ 400/000 
دلار، انعقـاد قـرارداد دلاری بـا کادر فنـی و 
بازیکنـان خارجـی در سـنوات قبـل بـدون 
در نظر داشتن شرایط تحریم و مشکلات 
ناشی از انتقال ارز و سرانجام واریز مبلغ 35 
میلیارد ریال به حساب مهدی رسول پناه .
چنـدی قبـل خبرآمـد باشـگاه پرسـپولیس  
تصمیم گرفته بالاخره بابت فسخ یکطرفه 
قرارداد شجاع ا ز او شکایت کند  که به نظر 
می رسد با ایراد بازرسان بورس این اتفاق 
صـورت گرفتـه وگرنـه بـاز هـم در ایـن مـورد 

کوتاهـی صـورت مـی گرفت.البتـه 
مشـخص نیسـت ایـن شـکایت بـه 
جایـی برسـد و در موقعیـت کنونـی  

توجیـه اقتصـادی و حقوقـی داشـته 
باشـد اما ظاهرا باشـگاه پرسـپولیس 
به صورت فرمالیته هم که شـده این 

ماجـرا را پیـش خواهـد بـرد.
از طرفـی  بایـد منتظـر ماند تا گزارش 
مالـی منتهـی بـه 31 خـرداد 1401 در 
ایـن سـایت منتشـر شـود و ببینیـم 

در یک سـال اخیر پرسـپولیس چقدر 
ضـرر کـرده و باشـگاه برایـش چـه 

توجیهـی داشـته اسـت.

 نقشه جدید یحیی برای داشتن یک تئوریسین و
طراح تمرین در کنار یک مربی برای کوچینگ و هدایت تیم

 یک مربی خارجی +
یک پیشکسوت در کادر فنی 

مربی بدنساز از روز اول در تمرینات بود 
و بـه نظـر می رسـد مربـی برزیلـی گلرهـا 
هـم امـروز یـا فـردا در تهـران و تمرینـات 
حاضـر خواهـد بـود امـا جانشـین حمید 
مطهـری هنـوز مشـخص نشـده و بـه 
نظـر می رسـد خـلأ بزرگـی در تمرینـات 

دیـده می شـود.
کریـم باقـری کـه زیـاد در امـور فنـی 
دخالـت نمی کنـد، سـیدجلال تـازه وارد 
اسـت، خانبـان بـه امور آنالیـز می پردازد 
و عسـگری بـا وجـود اینکـه لـب خـط 
خوب فریاد می زند برای تمرین دادن و 
کوچینگ مناسب نیست. پرسپولیس 
یـن پسـت مربـی بزرگتـری  ا بـرای 
می خواهـد؛ یکـی کـه یحیی بتوانـد به او 

تکیـه کنـد و حرفـش را بخوانـد.
مجتبـی حسـینی و حمیـد مطهـری 
برجسته ترین دستیاران یحیی در طول 
دوران مربیگـری اش بودنـد کـه حـالا در 
لیگ برتر سرمربیگری می کنند. هر دو 
نفر قابلیت بزرگ شدن را داشتند و کنار 
یحیـی بـه جاهـای خوبـی در مربیگـری 
رسـیدند، پـس نفـر بعـدی هـم بایـد 
صاحـب چنیـن کاراکتـری باشـد. یعنـی 
ضمـن اینکـه بالاترین مدرک مربیگری 
را دارد در امور فنی نخبه باشد و اثرگذار.

بـرای رفـع ایـن نقیصـه می شـود سـراغ 
یک مربی خارجی رفت. یک تئوریسین 
کـه پـای تختـه، چم و خـم فوتبال و تمام 
جزئیـات ریـزش را خـوب بلـد باشـد و 
تمـام امـور کاری یـک مربـی، از طراحـی 
تمرین گرفته تا آمادگی برای مسابقه را 
بـه شـکل کامـل بدانـد. بـه همین خاطر 
هفتـه قبـل گفتـه شـد یحیـی چنیـن 
گزینـه ای را در بیـن مربیـان شـاغل در 
فوتبـال ایـران - کـه کاراکتـر حضـور در 
پرسپولیس را داشته باشند- پیدا نکرده 
و سـراغ گزینه های خارجی رفته اسـت. 

چنـد روز قبـل نـام یک مربی اسـپانیایی 
که از قضا دسـتیار لوئیس انریکه بوده 
و سـوابق نسـبتاً قابـل توجهـی دارد از 
قوطی اینسـتاگرام هواداران بیرون آمد 
امـا باشـگاه چیـزی را در ایـن خصـوص 

تأییـد نکـرد.
معـاون باشـگاه پرسـپولیس دیـروز از 
گزینـه ای خبـر داد کـه یحیـی روی آن 
نظر داشـت اما به نتیجه نرسـید. گفته 
شد این گزینه مجتبی حسینی بوده اما 
بعید است یحیی به همکار سابقش که 
چند سـالی اسـت سـرمربیگری می کند 
دسـتور بـه عقب نشـینی و بازگشـت بـه 
قامـت دسـتیار بدهـد. طـی روزهـای 
اخیر برخی اسامی هم در این خصوص 
شـنیده شـد اما حالا گفته می شود یک 
پیشکسـوت نامـدار پرسـپولیس کـه 
اتفاقاً سابقه ملی دارد و در این باشگاه 
مربیگـری کـرده گزینـه اصلـی بـرای 

حضـور در کادر فنـی اسـت.
یحیـی البتـه قصـد دارد از ایـن مربـی 
ر  تمریـن دهنـده خارجـی در کنـا
یـک مربـی داخلـی اسـتفاده کنـد. 
گل محمـدی خـوب می دانـد مربـی 
خارجی که فوتبال ایران، پرسپولیس، 
لیـگ برتـر، بازیکنـان پرسـپولیس و 
تفکـرات خـودش را نمی شناسـد کار 
سـختی بـرای آداپتـه شـدن بـا تیـم و 
هماهنگـی بـا خـودش خواهد داشـت 
و ایـن مسـأله زمانبـر و پرریسـک 
خواهـد بـود. او می خواهـد این نقیصه 
را بـا حضـور یـک مربـی پیشکسـوت 
پرسپولیسـی عاشـق کار و چالش های 
حضور در کادر فنی پرسپولیس جبران 
کنـد تـا اینطـوری هم یک تئوریسـین و 
طراح تمرین کنارش داشته باشد، هم 
فردی که بتواند در کوچینگ و هدایت 

تیـم کمکـش کنـد.

بازگشت رامین 
منتفی است

نیــال  عــده ای شــاید جــذب دا
اســماعیلی فر در پســت دفــاع 
راست را به موضوع کنار گذاشتن 
رامیــن رضاییــان ارتبــاط دهند اما 
ایــن اصل موضوع نیســت. یحیی 
گل محمــدی از مصاحبــه چنــدی 
پیش رامین با یکی از شــبکه های 
تلویزیونــی کــه در آن صراحتــاً 
در مصاحبــه اش بــه ایــن نکتــه 
پرداخــت کــه عــده ای از بازیکنــان 
پرســپولیس در لیــگ گذشــته در 
حــد پرســپولیس نبودنــد و ایــن 
مســأله را دلیــل اصلــی قهرمــان 
نشــدن و ضعــف پرســپولیس 
مطــرح کــرده بــود اصــلاً بــه مذاق 
ســرمربی ســرخ ها خــوش نیامــد 
بــه همیــن دلیــل یحیــی قصــد 
کنــار گذاشــتن رامیــن از لیســت 
پرســپولیس را گرفتــه و اعتقــاد 
داشــته هر مسأله ای در تیم نباید 
رســانه ای می شــده و بــه شــدت از 

رامیــن ناراحــت شــده اســت.

توافق جدید با 
پدیده

 پیــرو جلســه روز شــنبه مدیــران 
دو باشــگاه پرســپولیس و پدیــده 
ه  شــگا با ســت  ا ر  قــرا مشــهد 
پرسپولیس بدهی 2/5 میلیاردی 
خــود را در 3 قســط بــه فاصلــه 
20 روزه و یــک ماهــه بــه پدیــده 
پرداخت کند و طی چند روز آینده 
پنجــره نقــل و انتقــالات ســرخ ها 
بــاز خواهــد شــد. پرســپولیس از 
دو ســال و نیــم پیــش بابت جذب 
کادر فنی اش از باشــگاه مشــهدی 
به این باشــگاه بدهکار است و در 
حالــی که بیشــتر اعضای این کادر 
از جمع ســرخ ها جدا شــده اند اما 
ایــن بدهی تســویه نشــده اســت.

کمیته اقتصادی چه 
می کند؟

لیس  پرســپو ه  شــگا با ون  معــا
درمــورد آخرین وضعیت تشــکیل 
یــک کمیتــه اقتصــادی در ایــن 
باشــگاه توضیــح داد: »این کمیته 
فعالیــت دارد. البتــه در حیطــه 
وظایــف مــن نیســت کــه در ایــن 
مــورد اظهارنظــر کنــم زیــرا نــه 
علمــش را دارم و نــه می دانــم 
نــم  جریــان چیســت امــا می دا
یــک کمیتــه بســیار قــوی از نفرات 
سرشــناس اقتصــادی تشــکیل 
شــده و کارهــا را انجــام می دهنــد. 
روال کاری شــان هــم طبــق اطلاع 
مــن خوب جلو مــی رود و اطمینان 
دارم بــا حضــور ایــن دوســتان و 
تجربه شــان در آینــده بــرای تیــم 
بزرگ پرسپولیس، اتفاقات خوبی 

رقــم می خــورد.«

تکاپوی پرسپولیس بعد از ایراد بازرسان

چرا علیه شجاع 
شکایت نکرده 

بودید؟

به نظر می رسد بیرانوند در متن انتقال های بزرگ به پرسپولیس قرار دارد. 
البته نه اینکه نقشــی داشــته باشد اما حضورش پیرامون خریدهای بعدی 
جالــب اســت. بعــد از اســتوری او در مــورد صادقــی که به حقیقت پیوســت 
حالا او  برای کاســیانو اســتوری گذاشــته و با طاها زارعی گلر سابق سایپا که 
اکنون در تیم لســا در لیگ دو پرتغال عضویت دارد هم لایو اینســتاگرامی 

داشــته. گلری که غیر از بیرانوند با کاســیانو هم ارتباط خوبی دارد.

در حالی که اخیراً ماشین سازی اعلام کرده امیر شهیم مهاجم جوان شان را به 
تیم دیگری نمی دهد اما حالا گفته می شود مرجع انتقال این بازیکن باشگاه 
خیبـر خرم آبـاد اسـت. در هـر حـال پرسـپولیس دسـت بردار نیسـت و شـهیم را 
می خواهـد. البتـه پرسـپولیس بـرای جـذب ایـن بازیکـن رقبـای سرسـختی هـم 
دارد امـا امیـدوار اسـت شـهیم را مـال خـود کنـد. بـه همیـن خاطـر دیـروز رسـماً 
نامه ای برای جذب او از سوی باشگاه پرسپولیس به خیبر خرم آباد ارسال شد.

امیر شهیمعلیرضا بیرانوند

نامه رسمی به ماشین سازیارتباط اینستاگرامی با کاسیانو

 zخبر

بـه نظـر می رسـد احتمـال مانـدن رضـا اسـدی در پرسـپولیس ضعیـف شـده و 
شـاید قـرارداد او تمدیـد نشـود. مطابـق انتظـار ایـن بازیکن خواسـتار بالا رفتن 
رقـم قـراردادش شـده امـا بـا توجـه بـه عملکـرد فصـل قبلـش باشـگاه براحتـی 
این افزایش را انجام نمی دهد و فعلاً کوتاه نیامده است. از طرفی اسدی هم 
سـعی دارد بـا پیـش کشـیدن پیشـنهاد پرتغالـی و نیـاز پرسـپولیس بـه هافبـک 

دفاعـی باشـگاه را تحـت فشـار بگذاردکـه بیشـتر  شـبیه یـک بلـوف می مانـد.

رضا اسدی

ماندن شماره 8 ضعیف شد
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از کمپ سرخ
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 zگزارش

گل محمدی خوب 
می داند مربی 

خارجی که فوتبال 
ایران، پرسپولیس، 
لیگ برتر، بازیکنان 

پرسپولیس و 
تفکرات خودش 

را نمی شناسد کار 
سختی برای آداپته 

شدن با تیم و 
هماهنگی با خودش 

خواهد داشت و 
این مسأله زمانبر و 

پرریسک خواهد بود

 چرخه غلط باعث شده مربیان پرسپولیسی
روی نیمکت تیم ها نباشند

 پنجعلی: یحیی دستیارش را
از بین پیشکسوتان انتخاب کند

محمــد پنجعلــی کاپیتــان اســبق پرســپولیس و تیــم ملــی در رابطه با شــرایط پرســپولیس مدل جدیــد و دلایل حضــورش در اولین 
تمریــن پرســپولیس نقطــه نظراتــش را با ایران ورزشــی در میان گذاشــت.

امیرمحمد قراگزلو
روزنامه نگار


